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Zápis ze zasedání Akademického Senátu VUT č. 3-N/2024 (380) 
 

Datum a čas konání: 8. října 2024 v 9:00 hodin 

Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 21 senátorů) 

Omluveni: Cabaj/FSI, Boháč/FA, Kocmanová/FP, Očko/FP, Homola/FaVU, Maxera/ÚSI 

Stálí hosté:  Mgr. Ing. Miloslav Pašek, MBA (CESA) 

Hosté: rektor doc. Janíček, kvestorka Mgr. Ing. Němcová, prorektorky doc. Sedláková 
a doc. Šimberová, prorektoři prof. Doupovec, doc. Houser, doc. Máša, děkan FA 
Ing. arch. Suchánek 

Omluveni: kancléř Gregorek, prorektor Weiter 

 

Program jednání: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátora 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT č. 2-N/2024 ze dne 12. 9. 2024 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Projekt Fakulty architektury VUT – Koheze 
8. Kariérní řád VUT – prezentace prorektorka doc. Ing. Vlasta Sedláková, Ph.D. 
9. Legislativní záležitosti 

• Návrh na nové složení Disciplinární komise VUT 

• Další legislativní záležitosti 
10. Ekonomické záležitosti  

• Další ekonomické záležitosti 
11. Pedagogické záležitosti 

• Další pedagogické záležitosti 
11. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 

• Další záležitosti tvůrčí činnosti  
12. Různé 
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1. Zahájení zasedání a určení skrutátora 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT (dále předsedající) doc. Steinbauer, který úvodem přivítal rektora 
Janíčka, prorektorky doc. Sedlákovou a doc. Šimberovou, prorektory prof. Doupovce, doc. Mášu, doc. 
Housera a kvestorku Němcovou, omluvil prorektora prof. Weitera a kancléře Mgr. Gregorka. Dále přivítal 
přítomné členy AS a stálé i ostatní hosty zasedání.  

Dále předsedající doc. Steinbauer navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování Ing. Janíka. 
Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  1 :  
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora Ing. Janíka. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

2. Schválení programu zasedání AS VUT 
 
Předsedající podal návrh na schválení programu dnešního zasedání, členové AS VUT dále hlasovali o schválení 
níže uvedeného usnesení. 

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  2 :  
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, doplněný o vložený bod 7. Projekt 
Fakulty architektury – Koheze.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

 

3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 2-N/2024 ze dne 12. 9. 2024 

Zápis z jednání AS VUT č. 2-N/2024 ze dne 12. 9. 2024 konaný v rámci výjezdního zasedání AS VUT v hotelu 
Premium ve Znojmě byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 1. 10. 2024 (uložen na Sharepointu). Do zápisu 
doplnil dne 4. 10. 2024 předseda SK AS VUT Ing. Janík informace týkající se činnosti studentské komory AS 
VUT.  Členové AS VUT žádné další doplnění ani připomínky do dnešního dne nezaslali.  

Předsedající doc. Steinbauer na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS k výše uvedenému zápisu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo hlasováno o schválení níže 
uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  3 :  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2-N/2024 ze dne 12. 9. 2024 – verzi ze dne 4. 10. 
2024. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 

4. Informace vedení VUT 
 
Rektor Janíček 

• Rektor sdělil informace týkající se jednání o připravované novele zákona o VŠ, s tím souvisejícím 
systémem financování VŠ v ČR a novém přístupu k rozdělování finančních prostředků, nových úvahách 
o financování vysokého školství v ČR ve srovnání ve financování evropských VŠ, informoval o probíhající 
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diskusi o školném (na některých VŠ v Evropě ano a na některých ne, jak např. ve Finsku, Švédsku, Itálii …). 
Rektor je členem pracovní skupiny nově zřízené ministrem školství ČR, která o těchto záležitostech jedná, 
klíčové jsou výkony a excelence založená na kvalitě výstupů, zahraniční zkušenosti jsou důležitým 
argumentačním kritériem.  

• Dále rektor promítl prezentaci s analytickými tabulkami, které srovnávají financování součástí VUT 
několik let zpět, a přednesl k tabulkám podrobný komentář.  

• Dnes bude zahájen v areálu BVV v Brně Mezinárodní strojírenský veletrh, který navštíví v rámci své 
pracovní cesty na jižní Moravu prezident ČR Petr Pavel. Ve středu 9. 10. 2024 proběhne v aule FEKT 
Pod Palackého vrchem setkání prezidenta se studentkami a studenty univerzity, za účasti rektora 
s vedením VUT a děkanů s vedením fakult, kteří nechají prostor studentům a nebudou do jejich diskusí 
s prezidentem vstupovat. Dále se zúčastní předseda AS a předseda SK AS VUT, předsedové fakultních SK 
AS a studenti zastupující další studentské spolky na VUT. Studenti VUT budou prezentovat své studentské 
tvůrčí aktivity v technologických oblastech a představí VUT jako celek. Hlavním tématem bude diskuse 
týkající se zejména technického vzdělávání a inovací, ale i dotazy z jiných oblastí, včetně aktuálních otázek 
legislativy, digitalizace či byrokracie.  

• V polovině září proběhly oslavy 125. výročí vzniku VUT, významné jubileum oslavilo VUT ve čtvrtek 19. 9. 
2024 Slavnostním akademickým shromážděním v hudební scéně Městského divadla Brno. Při této 
příležitosti se v divadle sešli členové akademické obce, zaměstnanci VUT a další hosté, aby se ohlédli 
za důležitými okamžiky historie a ocenili přínos celé řady osobností, které přispívají k budování 
dobrého jména VUT. 

 
Prorektor Doupovec 

• Dne 4. 6. 2024 proběhlo zasedání Rady pro vnitřní hodnocení VUT (dále RVH VUT), která schválila návrhy 
studijních programů: BSP „Environmentální inženýrství“ (FAST), BSP a NMSP „Návrh čipů a moderní po-
lovodičové technologie“ (FEKT), DSP „Fyzikální chemie“ (FCH) a NMSP „Potravinářská chemie a biotech-
nologie“ (FCH). 

• Další zasedání RVH VUT proběhlo dne 24. 9. 2024, byly schváleny návrhy studijních programů: BSP E-
mobilita a udržitelnost (FEKT), NMSP Výpočtové simulace pro udržitelnou energetiku (FSI) a BSP Profesi-
onální pilot (FSI). RVH rovněž projednala hodnocení studijních programů v roce 2023. 

• Byl vydán časový harmonogram akademického roku 2025/2026, viz https://www.vut.cz/uredni-
deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/rozhodnuti-c-24-2017-casova-struktura-vyukove-casti-akademic-
keho-roku-d143516 

• Na webu VUT https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/vysledky-ankety-nejlepsi-pedagog-dle-hodno-
ceni-studentu-vut-2023-2024-d261857/nej-pedagog-2024-pdf-p267131 byly zveřejněny výsledky sou-
těže „Nejlepší pedagog dle hodnocení studentů na VUT“, vítězové byli tradičně oceněni na Akademickém 
shromáždění VUT. 

• VR VUT dne 20. 9. 2024 schválila Ing. Pavla Maxeru jako nového člena RVH (schválení na AS VUT proběhlo 
na výjezdním zasedání AS VUT). Závěr: Ing. Maxera bude oficiálně jmenován členem RVH.  

• Na jednání Kolegia rektora dne 30. 4. 2024 byla představena nabídka Českého národního výboru ENGI-
NEERS EUROPE https://www.engineerseurope.com/  týkající se akreditace studijních programů v evrop-
ském akreditačním systému EUR-ACE, začlenění studijních programů VUT do EEED Database 
https://www.engineerseurope.com/eeed-database a udělování certifikátu EUR ING absolventům tech-
nických programů. Děkani FSI, FAST a FEKT se vyjádřili, že o tuto akreditaci nemají zájem.   

• Na ČKR byly zaslány připomínky k pozměňovacím návrhům vládního návrhu novely zákona o VŠ.  

• V pátek 27. 9. 2024 VUT hostilo poradu studijních prorektorů technických univerzit (VUT, ČVUT, VŠB, TUL, 
ČZU, UTB, VŠCHT plus JAMU). Mimo jiné byla diskutována také otázka existence bakalářských prací (ně-
které VŠ zvažují v souvislosti s nasazením umělé inteligence o zrušení bakalářských prací a jejich nahra-
zení projektem). Závěry: 

o Technické univerzity vůbec neuvažují o rušení bakalářských prací. Výjimkou jsou ekonomické 
obory, kde o tom probíhá diskuse. 

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/rozhodnuti-c-24-2017-casova-struktura-vyukove-casti-akademickeho-roku-d143516
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/rozhodnuti-c-24-2017-casova-struktura-vyukove-casti-akademickeho-roku-d143516
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/rozhodnuti-c-24-2017-casova-struktura-vyukove-casti-akademickeho-roku-d143516
https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/vysledky-ankety-nejlepsi-pedagog-dle-hodnoceni-studentu-vut-2023-2024-d261857/nej-pedagog-2024-pdf-p267131
https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/vysledky-ankety-nejlepsi-pedagog-dle-hodnoceni-studentu-vut-2023-2024-d261857/nej-pedagog-2024-pdf-p267131
https://www.engineerseurope.com/
https://www.engineerseurope.com/eeed-database
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o Argumentace o nahrazení bakalářské práce nějakým projektem je pochybná, protože základem 
kvalitní bakalářské práce je řešení nějakého projektu. 

• Byl vyhlášen 27. ročník Ceny Siemens www.cenasiemens.cz, termín podávání přihlášek do 30. 11. 2024. 
Prorektor vyhlášení připomenul děkanům fakult a ředitelům VŠ ústavů s upozorněním, že účastníci v ka-
tegoriích „Nejvýznamnější výsledek základního výzkumu“, „Nejlepší diplomová práce“ a „Nejlepší diser-
tační práce“ se do soutěže přihlašují sami podáním přihlášky na webových stránkách soutěže. Děkani 
tedy musí vytipovat vhodné osoby a vyzvat je, aby sami podali přihlášku. Děkani byli rovněž vyzváni, aby 
přemýšleli nad adepty do kategorie Nejlepší pedagogický pracovník: zde může návrh podat rektor. 

Prorektorka Šimberová 

Oddělení internacionalizace  

• Podpisy MoU s Korejskými institucemi – dne 20. 9. 2024: V rámci akcí, které se uskuteční při příležitosti 
státní návštěvy prezidenta Jižní Korei, proběhnou slavnostní akty podpisu MoU v Praze a Plzni.  

• Výsledky 3. kola Stipendijního a partnerského programu VUT pro Excelenci: Do 3. kola bylo podáno cel-
kem 8 žádostí ze 6 fakult. Všechny podané žádosti do 3. kola byly podpořeny. Všechny podpořené aktivity 
ve všech 3 kolech budou ukončeny k 30. 11. 2024. Následně bude zpracováno zhodnocení programu za 
r. 2024. 

• Připravované akce a návštěvy v listopadu: 
o Návštěva 12 taiwanských univerzit 8.11.2024 (Seznam účastníků viz příloha UAAT) 
o The 2nd V4-ROK University Presidents Forum on Empowering the Next Generation Nuclear 

Energy- 11-13.11.2024, link: The 2nd V4-ROK University Presidents Forum – BUT (vut.cz) 

• Pozvánka na akce konané v rámci Erasmus Days 2024: 
OINT zve členy AS VUT na akce konané u příležitosti celoevropských oslav Erasmus Days 2024. OINT 
připravilo následující akce: 

o Ukliďme Brno – úterý 15. 10. 2024 - společný úklid v okolí fakult VUT, Technologický park ve 
spolupráci s iniciativou Ukliďme Česko. Tematicky laděná akce ve spojitosti s Green Erasmus+.  

o Vernisáž fotosoutěže Budoucnost – Excelence – Technika – čtvrtek 17. 10. 2024, 14:00, Dvorana 
Rektorátu – vyhlášení umístěných studentů a výstava i ostatních fotografií ze zahraničních pobytů 
v AR 2023/2024. Fotografie budou vystaveny ve Dvoraně Rektorátu během celého týdne od 
14. 10. 2024 do 18. 10. 2024. 

Oddělení marketingu  

• Slavnostní akademické shromáždění 19. 9. 2024: Dne 19. 9. 2024 proběhlo Slavnostní akademické shro-
máždění u příležitosti 125. výročí založení VUT. Součástí oslav bylo také nasvícení Špilberku a ulic města 
Brna. Další informace viz 125 Years of Brno University of Technology: the oldest university in Brno ce-
lebrates its birthday! - News – BUT (vut.cz) 

• Panelová výstava VUT: Dne 16. 9. 2024 byla u příležitosti výročí VUT na Moravském náměstí instalovaná 
panelová výstava VUT, následně byla 23. 9. 2024 přemístěna na Mendlovo náměstí, kde byla ke shlédnutí 
do 29. 9. 2024. Panely s obsahem výstavy, která veřejnosti přiblíží strategické oblasti univerzity, její vě-
decké úspěchy i technologie budoucnosti budou majetkem VUT pro další využití. V tomto týdnu bude 
využita na MSV v pavilonu P. 

• VUT na Festivalu vědy a techniky: Od pátku do neděle 6. 9.–8. 9. 2024 proběhl Festival vědy a techniky 
organizovaný Hvězdárnou na BVV. Přišlo 10 000 návštěvníků, kteří vyplnili 2 300 soutěžních kartiček. Fes-
tival měl také 6 400 sledujících na Facebooku. Během tří dnů se zapojilo 375 popularizátorů, za VUT se 
zúčastnily: FCH, CEITEC VUT, FSI, FEKT a FIT.  

• Interní katalog propagačních předmětů a prezentačních systémů: Oddělení marketingu informuje 
o vzniku katalogu propagačních předmětů a prezentačních systémů. Interní katalog v této podobě dosud 
nebyl vytvořen a jeho hlavní funkcí je podat ucelený přehled propagačních předmětů a systémů, který by 
měl zefektivnit a posílit doprovodné procesy v oblasti propagace a prezentace značky VUT. Katalog bude 

https://app.response.siemens.com/e/er?s=2033604275&lid=26460&elqTrackId=2C14F2684C6142B6F5CFA612372055C3&elq=4093e40705564020b5464046fba885ad&elqaid=65595&elqat=1&elqak=8AF54A67C868480CD847B70A01D8C8DC3119DCA00925F98340CE5DC2B139905B4CD5
https://www.vut.cz/en/v4-rok
https://www.vut.cz/en/but/news-f19528/125-years-of-brno-university-of-technology-the-oldest-university-in-brno-celebrates-its-birthday-d264941
https://www.vut.cz/en/but/news-f19528/125-years-of-brno-university-of-technology-the-oldest-university-in-brno-celebrates-its-birthday-d264941
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současně sloužit i jako prezentace vně univerzity (bez skladových cen a čísel). Katalog propagačních před-
mětů bude rovněž zpracován i v anglické verzi. Finanční výši propagačních předmětů a struktura bude 
řešena individuálně s ohledem na rozpočet a cílové skupiny do doby, než se připraví metodika v této 
oblasti, na které se pracuje. 

 
Prorektor Máša 

• Byla vydána Směrnice č. 6/2024 – Stanovování kreditové hodnoty předmětů na VUT.   

• Byla zavedena centrální metodická podpora při přípravě a realizaci: 
o kurzů CŽV zakončených mikrocertifikátem – Dr. Pavel Maxera 
o průmyslových doktorátů - Ing. Josef Sláma . 

F/S se mohou na uvedené kolegy obracet, chystáme sdílený prostor na Sharepointu se všemi 
relevantními informacemi. 

• Centrum vzdělávání a poradenství (CVP) – organizační upgrade: V úterý 1. 10. 2024 proběhlo uvedení 
nové ředitelky CVP Mgr. Kubíčkové na pracovišti. Probíhá seznámení s prostředím CVP a zapojení do prv-
ních úkolů. 

 
Prorektor Houser 

• Radou RUV při MŠMT byly schváleny výsledky hodnocení RUV za rok 2023 a vznikla analýza těchto vý-
sledků. Segment hudba významně posiluje, proto byla zadána další analýza na posouzení příčin. VUT stále 
drží skvělou druhou pozici v hodnocení RUV mezi všemi VŠ v ČR. Hodnocení i analýza RUV byla zaslána 
děkanům fakult VUT.  

 
Kvestorka Němcová  

• Dne 4. 10. 2024 proběhlo jednání Stavební komise VUT, která projednala a vyhodnotila sběr požadavků 
na investiční a neinvestiční akce pro rok 2025. Výsledky budou předloženy rektoru Janíčkovi a následně 
AS VUT.  

• Proběhlo jmenování nového zmocněnce rektora pro radiační ochranu na VUT, namísto prof. Ing. Le-
onarda Hobsta, CSc. (Ústav stavebního zkušebnictví FAST) byl jmenován Ing. Tomáš Nesvadba (Ústav 
elektroenergetiky FEKT).  

• Dne 30.  9. 2024 byl na MŠMT ČR registrován Dodatek č. 2 ke Mzdovému řádu VUT, s účinností od 1. 10. 
2024, týkající se navýšení mzdových tarifů z finančních prostředků, které obdrželo VUT v rámci „Koheze“. 
Technické řešení týkající se provedení výplat mezd do konce r. 2024 bylo projednáno s personalisty.  

 

5. Informace z Rady vysokých škol 
 
Informace ze zasedání Sněmu RVŠ ze dne 19. 9. 2024 
 

Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela zaslal dne 7. 10. 2024 členům AS VUT aktuální podklady z Předsednictva 
RVŠ týkající se stanovisek ČKR a RVŠ k návrhu novely zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. – k pozměňovacím návrhům 
poslanců – který ve svém komentáři sdělil, že stanoviska legislativní komise RVŠ a Komise pro strategie 
a rozvoj VŠ RVŠ byla odmítavější (uvedeno v komentářích viz 4935, 4937 a 4938) nebo nejednotná (4411 a 
4949 – viz komentáře). Dále konstatoval, že je škoda finálního, méně odmítavého, (píšou i podjatého) 
stanoviska ČKR k 4407 a 4537 a i k celkem zbytnému 4554. Na druhé straně řadu neprojednaných "hodně 
měnících" návrhů reprezentace svorně odmítly, a ty proti kterým nebyly shromážděny argumenty z AO 
podpořily.  

Na dnešním zasedání AS VUT RNDr. Popela sdělil podrobnější informace týkající se projednávání 
pozměňovacích návrhů poslanců k novele zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. reprezentacemi VŠ. Na závěr sdělil 

https://www.vut.cz/lide/pavel-maxera-110155
https://www.vut.cz/lide/josef-slama-121462
https://www.vut.cz/lide/simona-kubickova-273140
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informace o úspěšném konání Sněmu RVŠ na Fakultě strojního inženýrství VUT dne 19. 9. 2024. Rada VŠ 
zaslala děkovný dopis zaměstnancům FSI za uspořádání akce. Na programu jednání Sněmu RVŠ byla zejména 
diskuse k problematice novely zákona o VŠ a o pozměňovacích návrzích poslanců, jejímž výsledkem byla 
tabulková sumarizace stanovisek k pozměňovacím návrhům, které včera obdržel AS VUT. V této souvislosti 
RNDr. Popela poděkoval prorektoru Doupovcovi za jeho postřehy k novele, se kterými v rámci RVŠ pracovali 
a které byly promítnuty do stanovisek a komentářů RVŠ. Dnes odpoledne proběhne jednání Podvýboru pro 
vědu a vysoké školy Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR o Vládním návrhu zákona, kterým se mění zákon 
č. 111/1998 Sb., o VŠ – projednávání pozměňovacích návrhů podaných ve 2. čtení v Poslanecké sněmovně 
Parlamentu ČR.  

Ing. arch. Galeová doplnila informace RNDr. Popely týkající se zejména projednávání pozměňovacích návrhů 
k novele zákona o VŠ, které proběhlo v naprosté shodě názorů v komisích RVŠ. Dále informovala o situaci 
v oblasti metodiky vykazování RUV, které zásadním způsobem vzrostlo v r. 2023 na FA a FaVU VUT (oproti FA 
ČVUT v Praze a FUA TU Liberec), tyto fakulty mají velký potenciál. Na závěr sdělila, že ve dnech 7. 11. – 9. 11. 
2024 se uskuteční na Fakultě restaurování v Litomyšli (UPCE Pardubice) komise pro umělecké vysoké školy 
Rady VŠ, na programu jednání bude zejména novela zákona o VŠ, problematika RUV a FUČ, CRP projekty a 
dopad metodiky 25+. 

Ing. Rovenská se z dnešního zasedání AS VUT omluvila a své informace týkající se činnosti Studentské komory 
Rady VŠ zaslala v průběhu dnešního zasedání: 

• V termínu 20. 9.–22. 9. 2024 proběhlo výjezdní zasedání SK RVŠ na Univerzitě Palackého v Olomouci, 
hlavními tématy jednání pléna byla diskuze situace ohledně zákonů ovlivňujících VŠ prostředí, 
zejména novely zákona o VŠ, možnosti podpory studujících ze znevýhodněného prostředí, a podpora 
informovanosti studentských hodnotitelů v NAÚ. 

• Do 20. 10. 2024 je všem studujícím otevřena možnost přihlásit se k výběru do simulace Evropské 
komise ConSIMium.  

• SK RVŠ spustila Alumni klub s cílem posílit komunitu studentské reprezentace v ČR, registrační for-
mulář je k nalezení na webu komory.  

• Další jednání SK RVŠ proběhne v pátek 18. 10. 2024 v Kamupuse Hybernská, po jednání pléna je od 
16:00 plánované slavnostní zakončení projektu ESC Academy Pro.  

 
Informace z jednání RVŠ jsou uvedeny zde: https://radavs.cz/RVS-60.html .  

 

6. Informace SK AS VUT 

 
Předseda SK AS VUT Ing. Janík informoval o hlavních aktivitách SK AS VUT: 

• V září a v říjnu proběhly studentské festivaly Hudba z FEKTu (16. ročník) a FASTfest (10. ročník). 

• SKAS VUT na 30. 10. 2024 připravuje 2. ročník PhD day, který se uskuteční na FSI. 

• Dne 26. 10. 2024 proběhlo setkání studentských organizací na FEKTu, další se bude konat na konci října 
na FSI. 

• Připravuje se 1. číslo studentského newsletteru v tomto akademickém roce. 
 

7. Projekt Fakulty architektury VUT – Koheze 
 
Projekt Fakulty architektury VUT předložený poprvé před výjezdním zasedáním AS VUT zpracovaný 
v návaznosti na Rozhodnutí rektora č. 8/2024 týkající se použití finančních prostředků v rámci mzdové koheze 
byl projednáván v průběhu výjezdního zasedání AS VUT dne 10. 9. 2024 a následně na zasedání AS VUT dne 
12. 9. 2024, na kterém AS VUT přijal usnesení se zamítavým stanoviskem, protože projekt FA nenaplňoval 
podmínky RR č. 8/2024 , neboť plánované použití prostředků neodpovídalo účelům uvedeným v č. 2 tohoto 

https://radavs.cz/RVS-60.html
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rozhodnutí a projekt nenaplňoval ani formální podmínky definované v čl. 3 rozhodnutí. Následně proběhlo 
jednání na úrovni kvestorky Němcové s tajemníkem FA Ing. Sedlákem, po němž byla zpracována druhá – 
upravená verze projektu, kterou následně předložila kvestorka Němcová z pověření rektora Janíčka AS VUT 
e-mailem dne 7. 10. 2024 – rozeslána bezprostředně všem členům AS VUT.  

Předsedající doc. Steinbauer na dnešním zasedání úvodem přivítal pozvané zástupce předkladatele z FA – 
děkana Ing. arch. Suchánka a tajemníka Ing. Sedláka, kteří následně předložený projekt podrobně 
okomentovali. Děkan Suchánek přednesl vizi, jakým způsobem by měla probíhat restrukturalizace na FA, 
o jakých uvažuje koncepčních změnách v činnostech fakulty, vnitřním uspořádání fakulty a v organizační 
struktuře fakulty, či které oblasti jsou do budoucna pro FA stěžejní. Následně tajemník FA Ing. Sedlák krátce 
informoval o aktuálním ekonomickém stavu fakulty. Rektor Janíček promítl podrobné tabulky financování FA 
zpětně od r. 2015 dosud. Dále se rektor krátce vyjádřil k předloženému dokumentu a konstatoval, že 
z časových důvodů bez důkladnějšího prostudování jej urychleně předložil AS VUT k vyjádření. Z uvedeného 
nedostatku času při snaze projednat projekt co nejdříve tedy vedení VUT neřešilo, zda došlo ve zpracování 
projektu k posunu oproti projektu původnímu a jestli je tento již v souladu s Rozhodnutím rektora č. 8/2024.  

Kvestorka Němcová krátce informovala o jednání s tajemníkem FA Sedlákem, na kterém byl hledán způsob, 
jak pomoci FA, která bude muset dofinancovat navýšení mzdových tarifů v rámci registrace Dodatku č. 2 ke 
Mzdovému řádu VUT od 1. 10. 2024 a následně v r. 2025. Dále by měl být projekt zpracován tak, aby splňoval 
požadavek MŠMT hledat smysl a účel finančních prostředků, které vysoké školy obdržely v rámci „koheze“, 
a jejichž poskytnutí budou muset VŠ zdůvodňovat na konci ledna r. 2025. Dle jejího názoru ale nebylo 
smyslem projektu žádat o dofinancování odměn, jak je nyní projekt zformulován.  

Následovala diskuse účastníků zasedání AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména předseda AS 
doc. Steinbauer, místopředseda AS doc. Opravil, předseda EK AS RNDr. Popela, děkan FA Ing. arch. Suchánek 
a tajemník FA Ing. Sedlák. V diskusi byly na zástupce FA vznášeny dotazy týkající se financování FA, zda byli 
členové AO FA seznámeni s plánem restrukturalizace fakulty a s ní souvisejícími změnami organizační 
struktury FA, zda AS FA v této souvislosti projednával změnu Statutu FA, jestli by získané prostředky v rámci 
„koheze“ byly použity na odměňování těch, kteří potáhnou strategickou vizi změn a jak bude postupováno, 
když projekt nesplní daný účel. Děkan Suchánek sdělil, že dle jeho názoru by strategický záměr FA měl být 
inspirován evropskými trendy, na realizaci změn a posun FA dopředu by ale potřeboval více času. V závěru 
diskuse předsedající doc. Steinbauer zrekapituloval, že projekt by měla projednat ekonomická komise AS 
VUT, která poté sdělí AS své stanovisko. Datum jednání komise bude stanoveno dle časových možností členů 
EK AS VUT a rektora Janíčka.  

 

8. Kariérní řád VUT  

– prezentace prorektorka doc. Ing. Vlasta Sedláková, Ph.D. 

Předsedající doc. Steinbauer úvodem zrekapituloval, že jej prorektorka Sedláková e-mailem dne 1. 10. 2024 
požádala o zařazení bodu týkajícího se představení návrhu Karierního řádu VUT na dnešní zasedání AS VUT. 
Záměr byl představen dne 1. 10. 2024 na Kolegiu rektora a prorektorka Sedláková považuje za přínosné 
prezentovat základní body i členům AS VUT v předstihu před projednáváním textové verze.  Členové AS 
obdrželi v příloze i prezentaci, aby se mohli s návrhem dopředu seznámit (viz e-mail ze dne 1. 10. 2024).  

Následovala prezentace prorektorky Sedlákové, jejímž obsahem byl návrh základních pravidel a nastavení 
Karierního řádu VUT, které rozšiřují či mění stávající praxi na VUT. Doc. Sedláková zdůraznila některá 
nastavení, např. časové omezení pro pozice Asistent a Odborný asistent, definice dvou úrovní pozice Lektor, 
nové pracovní pozice, pedagogický asistent a pravidla pro přijetí a setrvání na pozici Postdoktorand. Dále 
uvedla základní parametry pro nastavení Tvůrčího volna, možnost rozšíření časového omezení pro zastávání 
vedoucí pozice, pravidla pro hodnocení pracovníků s individuálním nastavením termínu, hodnocení na 
jednotlivých F/S včetně rozšíření pravidelného hodnocení i na neakademické pracovníky.  
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Po skončení prezentace se uskutečnila krátká diskuse, v jejímž průběhu vystoupili zejména Ing. Krečmer, 
RNDr. Popela a rektor Janíček. Na závěr předsedající doc. Steinbauer poděkoval prorektorce Sedlákové za 
přednesenou prezentaci a následně pokračovalo projednávání následujících bodů programu AS VUT.  
 

9. Legislativní záležitosti 

Návrh na nové složení Disciplinární komise VUT 

Návrh nového složení Disciplinární komise VUT předložil z pověření rektora Janíčka prorektor Doupovec e-
mailem dne 30. 9. 2024, včetně zdůvodnění – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT. K tomuto návrhu 
vznesl připomínku ředitel CEITEC prof. Vrba, který požádal o zastoupení členů z vysokoškolských ústavů VUT. 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová dále připomněla doplnění náhradníků. Prorektor Doupovec dne 7. 10. 
2024 na základě projednání ve vedení VUT předložil z pověření rektora Janíčka upravený návrh Disciplinární 
komise VUT v následujícím personálním složení:  

• Studenti: Ing. Beáta Idesová (DS CEITEC), Ing. Jiří Přibyl (DS FCH), Ing. Samuel Olekšák (DS FIT); 

náhradník Ing. Daniel Janík (DS FEKT).  

• Akademičtí pracovníci: prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc., Ing. Vítězslava Hlavinková (ÚSI), 

Mgr. Richard Adamík (CESA), náhradník Ing. Pavel Krečmer, Ph.D. 

Zdůvodnění: Dle čl. 12 Statutu VUT je Disciplinární komise VUT (DK VUT) šestičlenná: 3 členové jsou jmenováni z řad 
studentů a 3 členové z řad akademických pracovníků. Členy DK VUT jmenuje rektor, přičemž návrh rektora na jmenování 
členů DK VUT schvaluje AS VUT, funkční období členů DK VUT je dvouleté. Stávající DK VUT byla jmenována Rozhodnutím 
rektora č. 22/2017, takže její dvouleté funkční období vypršelo před pěti lety. Výše uvedený návrh reflektuje požadavek 
ředitele CEITEC, aby v DK VUT byli zastoupeni členové vysokoškolských ústavů  

Na dnešním zasedání AS VUT přednesl prorektor Doupovec krátký komentář k předloženému návrhu, v němž 
konstatoval, že byl zpracován ve spolupráci s předsedou SK AS VUT Ing. Janíkem.  

Předsedající doc. Steinbauer dále vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému návrhu nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo hlasováno o schválení níže uvedených 
dvou usnesení – první usnesení o schválení zkrácení předkládací lhůty k projednání návrhu, druhé usnesení 
o schválení předloženého návrhu.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  4 :  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací lhůty 
k projednání návrhu rektora na nové složení Disciplinární komise VUT. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  5 :  TA JN É H LA SOVÁNÍ  
Akademický senát VUT dává rektorovi VUT souhlas se jmenováním Disciplinární komise VUT ve složení:  
Studenti: Ing. Beáta Idesová (DS CEITEC), Ing. Jiří Přibyl (DS FCH), Ing. Samuel Olekšák (DS FIT); náhradník Ing. 
Daniel Janík (DS FEKT). 
Akademičtí pracovníci: prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc., Ing. Vítězslava Hlavinková (ÚSI), Mgr. Richard 
Adamík (CESA), náhradník Ing. Pavel Krečmer, Ph.D. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

 

10.  Ekonomické záležitosti  

Další ekonomické záležitosti 
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Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že ekonomická komise AS VUT se bude věnovat předloženému projektu 
děkana FA Ing. arch. Suchánka týkající se koheze na zasedání EK AS, které se bude konat v úterý dne 15. 10. 
2024 v 10:30 hodin. Na závěr proběhla krátká diskuse týkající se financování Fakulty architektury a koheze. 
Předsedající doc. Steinbauer v závěru diskuse doporučil prostudovat si předložený projekt FA a v diskusi pak 
pokračovat na jednání EK AS konané příští úterý. Doc. Sedláček upozornil, že v projektu je uveden nový Statut 
FA a vznesl dotaz, zda již byl tento statut projednán Akademickým senátem FA. Jelikož děkan Fakulty 
architektury opustil jednání po ukončení bodu 7., vyjádřila se k tomuto dotazu Ing. arch. Galeová s tím, že na 
AS FA nebyl dosud nový Statut FA ani projednáván, ani oficiálně předložen. 

11. Pedagogické záležitosti 
 
Další pedagogické záležitosti 
 
Předseda PK AS VUT Ing. Beneš konstatoval, že v této oblasti není nic nového.  

 
12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 
Předseda KTČ AS prof. Štětina sdělil, že nejsou k projednání žádné záležitosti tvůrčí činnosti.  

 
13. Různé   
 

• Předsedající doc. Steinbauer sdělil, že obdržel od tajemníka pro ekonomickou a správní činnost ÚSI Mgr. 
Havlíčka žádost týkající se projednání návrhu dokumentu „Plán realizace strategického záměru vzdělávací 
a tvůrčí činnosti ÚSI VUT pro rok 2024“. Po domluvě s kancléřem Gregorkem by tento dokument měl být 
zaslán rektoru Janíčkovi, který jej předloží AS VUT ke schválení.  

• Mgr. Musilová vznesla dotaz, zda se bude AS FA zabývat Karierním řádem VUT (viz harmonogram 
v dokumentu).  

• Předseda EK RNDr. Popela vznesl požadavek, zda by mohl AS VUT obdržet tabulky s rozborem financování 
F/S, které promítal rektor Janíček na dnešním zasedání AS VUT.  

• Doc Sedláček sdělil, že byl pověřen Akademickým senátem Fakulty chemické, aby předal podnět k jednání 
v AS VUT, že již delší dobu studenti a zaměstnanci Fakulty chemické kritizují kvalitu stravování  v  bufetu 
provozovanému KaM a jednání vedení FCH s vedením KaM prozatím stále nevedou k výsledku. 

 
Vzhledem k tomu, že žádné další informace již nebyly sděleny, poděkoval předsedající doc. Steinbauer všem 
účastníkům dnešního zasedání AS VUT za účast a ukončil zasedání.  

Další zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 5. 11. 2024 v 9:00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT 
v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D., v. r.  
předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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Příloha zápisu: 
Usnesení přijatá na zasedání AS VUT č. 3-N/2024 dne 8. 10. 2024 

 
 

USNESENÍ  AS Č.  1:  
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora Ing. Janíka. 

 
USNESENÍ  AS Č.  2 :  
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, doplněný o vložený bod 7. Projekt 
Fakulty architektury – Koheze.  

 
USNESENÍ  AS Č.  3:  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2-N/2024 ze dne 12. 9. 2024 – verzi ze dne 4. 10. 
2024. 

 

USNESENÍ  AS Č.  4 :  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací lhůty 
k projednání návrhu rektora na nové složení Disciplinární komise VUT. 

 

USNESENÍ  AS Č.  5 :  TA J NÉ HL ASOVÁN Í  
Akademický senát VUT dává rektorovi VUT souhlas se jmenováním Disciplinární komise VUT ve složení:  
Studenti: Ing. Beáta Idesová (DS CEITEC), Ing. Jiří Přibyl (DS FCH), Ing. Samuel Olekšák (DS FIT); náhradník Ing. 
Daniel Janík (DS FEKT). 
Akademičtí pracovníci: prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc., Ing. Vítězslava Hlavinková (ÚSI), Mgr. Richard 
Adamík (CESA), náhradník Ing. Pavel Krečmer, Ph.D. 

 

 


